

Title (en)

Quick clamping device for disc-like working-tools for electric tools.

Title (de)

Schnellspanneinrichtung für scheibenförmige Bearbeitungswerkzeuge von Elektrowerkzeugen.

Title (fr)

Dispositif pour le serrage rapide de disques d'usinage pour outils électriques.

Publication

EP 0381809 A2 19900816 (DE)

Application

EP 89113940 A 19890728

Priority

DE 3903766 A 19890209

Abstract (en)

In known quick-clamping devices for the said purpose, the clamping flange bearing against the working tool is relieved of the clamping pressure for the tool owing to the fact that supporting means designed as roller bodies can be moved at will in an escape space. The novel quick-clamping device is to permit a lower overall height while avoiding rolling supporting means which can be moved into an escape space. The clamping pressure is applied by breast pieces (19, 20) which are attached to the clamping nut (10) and the clamping flange (12), correspond with one another and are prevented from moving relative to one another by means of at least one locking element (13, 13') on which the adjusting ring (11), which is under the effect of a restoring force, acts. Movement of the clamping flange (12) relative to the clamping nut (10), which movement results in the clamping flange (12) being relieved of the clamping pressure for the working tool (28), is obtained by releasing the locking element (13, 13') by means of the adjusting ring (11). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei bekannten Schnellspanneinrichtungen für den besagten Zweck wird der am Bearbeitungswerkzeug anliegenden Spannflansch dadurch vom Einspanndruck für das Werkzeug entlastet, daß als Rollkörper ausgebildete Stützmittel willkürlich in einem Ausweichraum bewegbar sind. Die neue Schnellspanneinrichtung soll unter Vermeidung rollender und in einen Ausweichraum bewegbarer Stützmittel eine geringere Bauhöhe ermöglichen. Der Einspanndruck wird durch an der Spannmutter (10) und am Spannflansch (12) angebrachte, miteinander korrespondierende Schanzeln (19,20) aufgebracht, die mit Hilfe wenigstens eines Sperrelements (13,13') auf das der unter der Wirkung einer Rückstellkraft stehende Stelling (11) einwirkt, an einer Relativbewegung zueinander gehindert sind. Eine zur Entlastung des Spannflansches (12) vom Einspanndruck für das Bearbeitungswerkzeug (28) führende Relativbewegung des Spannflansches (12) zur Spannmutter (10) wird durch Freigabe des Sperrelements (13,13') durch den Stelling (11) erreicht.

IPC 1-7

B24B 45/00

IPC 8 full level

B24B 45/00 (2006.01)

CPC (source: EP)

B24B 45/006 (2013.01)

Cited by

DE4243328C1; US6050741A; US5871322A; EP1281478A3; DE4238466C1; EP0558277A1; US5388942A; EP0631844A1; US5518440A; US5545078A; DE4305317A1; EP2103383A3; CN104044062A; US6179512B1; WO9425221A1; WO9721519A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0381809 A2 19900816; EP 0381809 A3 19901017; DE 3903766 A1 19900816

DOCDB simple family (application)

EP 89113940 A 19890728; DE 3903766 A 19890209